



سياسة نظام إدارة السلامة المرورية على الطرقات Road Traffic Safety Management System Policy

Purpose & Scope

DEWA PJSC is keen to provide the utmost protection to its stakeholders, and achieve its vision, purpose, mission, and strategic direction by adopting the best worldwide standards and practices in accordance with ISO 39001:2012, in order to attain its goals and purposes by implementing world class Health & Safety Management and Governance Standards.

In this context, DEWA is committed to the following:

1. Establish, implement, maintain, measure, and monitor continuous improvement of DEWA's Road Traffic Safety (RTS) Management System and RTS performance through effective control over the RTS Factors (Risk Exposure, Intermediate Safety Outcome and Final Safety Outcome) in relevant business activities throughout the organisation.
2. Set and monitor RTS Objectives and Targets for all identified Key Performance Indicators (KPI's).
3. Comply with all applicable legislations, regulatory and legal requirements of UAE, the Emirate of Dubai, DEWA's internal regulations approved rules and systems in this respect and (RTS) Guidelines and best practices throughout the organisation with its stakeholders.
4. Prevent road traffic violations & crashes caused by DEWA vehicle operators to eliminate death(s), serious injuries or damages by mitigating RTS related risks, allocating resources and defining roles, responsibilities and accountabilities.
5. Promote and enhance awareness on the importance of complying with the RTS requirements on public and internal roads, amongst all DEWA employees through training and dissemination of awareness information and instruction.
6. Communicate with DEWA employees and other stakeholders urging them to adhere with RTS requirements on the roads.
7. Performing periodical and timely maintenance of all DEWA vehicles to satisfy basic road safety requirements.

Policy Ownership & Review

Business Support and Human Resources Division is the owner of this Policy and responsible for its annual review and update as and when needed.

هدف ونطاق السياسة

تحرص هيئة كهرباء ومياه دبي (ش.م.ع) على توفير أقصى درجات الحماية لكافة المعنيين. وتعمل الهيئة على تحقيق رؤيتها وغايتها ورسالتها وتوجهاتها الاستراتيجية من خلال تبني أفضل المعايير والممارسات العالمية، بما يتوافق مع متطلبات شهادة الجودة العالمية الأيزو ISO 39001:2012، وانسجاماً مع أهدافها وغاياتها. وذلك بتطبيق المعايير العالمية الخاصة بإدارة وحوكمة الصحة والسلامة.

في هذا الإطار تلتزم الهيئة بالآتي:

1. إنشاء وتطبيق نظام هيئة كهرباء ومياه دبي الخاص بإدارة السلامة المرورية والأداء على الطرقات، والمحافظة عليه وتقييمه ومراقبته بشكل مستمر، من خلال المراقبة الفعالة لعوامل السلامة المرورية على الطرقات مثل (التعرض للمخاطر ونتائج السلامة الوسيطة والنهائية) في كافة مجالات العمل ذات الصلة في جميع قطاعات الهيئة.
2. تحديد ومراقبة الأهداف والمستهدفات الخاصة بنظام السلامة المرورية على الطرقات لكل مؤشرات الأداء الرئيسية التي تم تحديدها.
3. الامتثال لجميع التشريعات والمتطلبات القانونية والتنظيمية ذات الصلة والمعمول بها في دولة الإمارات العربية المتحدة وإمارة دبي، وأنظمة الهيئة المعتمدة بهذا الشأن، وإرشادات السلامة المرورية على الطرقات الداخلية، وأفضل الممارسات في جميع قطاعات الهيئة ومع كافة المعنيين.
4. الحيلولة دون وقوع الحوادث المرورية، أو ارتكاب سائقي مركبات هيئة كهرباء ومياه دبي لأي مخالفات مرورية، والحد من الوفيات والإصابات الخطيرة أو الأضرار من خلال التخفيف من المخاطر المتعلقة بالسلامة المرورية، وتخصيص الموارد، وتحديد الأدوار والمسؤوليات والمسائلة.
5. نشر وتعزيز الوعي بأهمية الامتثال لمتطلبات السلامة المرورية على الطرقات العامة والداخلية لدى كافة موظفي هيئة كهرباء ومياه دبي، من خلال التدريب ونشر المعلومات التوعوية والتعليمات.
6. التواصل مع موظفي هيئة كهرباء ومياه دبي والمعنيين لحثهم على الالتزام بنظام السلامة المرورية على الطرقات.
7. صيانة مركبات الهيئة بشكل دوري ومنتظم، كي تتوافق دائماً مع المتطلبات الأساسية للسلامة المرورية.

ملكية السياسة ومراجعتها

تعود ملكية هذه السياسة لقطاع دعم الأعمال والموارد البشرية في الهيئة الذي يتولى مسؤولية مراجعتها وتحديثها بشكل سنوي أو عند الحاجة.

Saeed Mohammed Al Tayer
MD & CEO of Dubai Electricity and Water Authority

سعيد محمد الطاير
العضو المنتدب الرئيس التنفيذي لهيئة كهرباء ومياه دبي